
                      Rada Miejska Gminy
                              w Skokach

                     

PROTOKÓŁ  nr XXXIII/2005
                 
                    XXXIII sesji Rady Miejskiej Gminy  w Skokach
                    odbytej w dniu 
                  30 marca 2005r. od godz.1600 do godz. 1815

                    w sali  Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy
                    w Skokach.

       

                             
 

Radni Rady  Miejskiej Gminy Skoki
zgodnie z załączoną listą obecności.

 



Porządek  obrad
  XXXIII sesji Rady Miejskiej Gminy 

w Skokach 

1.    Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2.    Wybór sekretarza obrad.
3.    Przyjęcie „Protokółu z ostatniej sesji Rady”.
4.    Przedstawienie porządku obrad oraz ewentualne wnioski 
       do jego zmiany.
5.    Informacja Burmistrza Miasta i Gminy  z realizacji uchwał Rady 
       i  bieżącej  działalności.
6.    Informacja  przewodniczących komisji z pracy  komisji
       oraz delegata Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski.
7.    Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale
       budżetowej na 2005r.
8.    Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany
       miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego
       wsi Potrzanowo.
9.    Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do  sporządzenia  
       zmiany  Studium  uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
       przestrzennego   gminy  Skoki - działka nr 50 w Pawłowie Skockim.
10.  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do  sporządzenia  zmiany
       Studium  uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
       przestrzennego   gminy  Skoki  - działka  nr 294 w Pawłowie 
       Skockim.
11.  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do  sporządzenia  zmiany
       Studium  uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
       przestrzennego  gminy  Skoki -  działki nr 139/3 , 140/2 i  140/3 
       w Niedźwiedzinach.
12.  Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy 
       materialnej dla uczniów.
13.  Podjęcie uchwały  w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego
       zaopatrzenia  w wodę i  zbiorowego odprowadzania ścieków na 
       okres   od 1 maja 2005 r. do  dnia 30 kwietnia 2006r.
14.  Podjęcie uchwały  w sprawie wyboru  reprezentanta gminy w 
       „Wielkopolskim Ośrodku Kształcenia i  Studiów Samorządowych 
       w Poznaniu”.
15.  Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany  załącznika nr 1 do  uchwały 
       nr XXXIII/199/2005 w sprawie  zatwierdzenia planów pracy Komisji 
       Rady Miejskiej Gminy  na 2005r.
16.  Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości gruntowych 
       położonych  w Sławicy na terenie zlikwidowanego POD „Zacisze”.
17.  Interpelacje radnych.
18.  Komunikaty, wolne wnioski.
19.  Zakończenie.

 



ad. 1 

                           Otwarcia obrad  XXXIII sesji Rady Miejskiej  
Gminy  w Skokach  dokonała Przewodnicząca  Rady Miejskiej
Gminy  w Skokach  Pani Grażyna Szymkowiak.
Stwierdziła, że na ogólny stan 14 radnych  Rady obecnych 
na sesji Rady było  12 - wobec czego  Rada Miejska Gminy 
Skoki była prawomocna do prowadzenia obrad, podejmowania 
uchwał oraz opinii i wniosków zgodnie z ustawą o samorządzie 
gminnym (Dz.U.Nr 142 poz. 1591 tekst jednolity z 2001r.ze zm.)   
i  Statutem Gminy Skoki  (Dziennik Urzędowy  Województwa Wielkopolskiego  
Nr  109  poz. 2005 z dnia 27.06.2003r.).
Radny  Andrzej Konieczka  i  Jacek  Szymkowiak  
- byli nieobecni nieusprawiedliwioni.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej Gminy 
Pani Grażyna Szymkowiak
po stwierdzeniu  quorum i otwarciu powitała osobno 

-   radnych Rady Miejskiej Gminy Skoki, 
-   Burmistrza Miasta Gminy Pana Tadeusza Kłosa, 
-   skarbnika Gminy Aleksandrę Kamińską, 
-   sekretarza Gminy  Blankę Gaździak,
-   radcę prawnego  Mirosławę Nowakowską,
-   kierowników  jednostek  organizacyjnych Gminy, 
-   sołtysów wsi, 
-   pracowników Urzędu, przedstawicieli prasy lokalnej 

             oraz  wszystkich przybyłych gości.  

W związku z przyznaniem w powiecie wągrowieckim przez 
specjalną kapitułę nagrody  „Złotej Pieczęci” dla dwóch  skoczan  
tj. Jadwigi  Ranke  i  Januarego Bątkiewicza
- przewodnicząca Rady  Grażyna Szymkowiak w imieniu  Rady
Miejskiej  Gminy  złożyła gratulacje lauratom, a obecnej  na sesji
Rady Pani Jadwidze Ranke wręczyła symboliczny  kwiatek.
Poinformowała, że ceremonia uhonorowania laureatów zaplanowana
jest na dzień 4 kwietnia br.
Obecni na sesji  Rady nagrodzili  laureatów  brawami.

 



ad. 2

Zgodnie z  Rozdz.V pkt.3 § 32 ust. 3  Statutu Gminy Skoki 
na sekretarza obrad  XXXIII  sesji  Rady Miejskiej Gminy w Skokach  
powołano (zgodnie z  wcześniejszym ustaleniem, że każdy z radnych 
będzie kolejno pełnił funkcję sekretarza)
radnego  Kazimierza Grzegorzewskiego(12  głosów za  - jednogłośnie )
Przewodnicząca Rady Grażyna Szymkowiak
poinformowała, że wybrany sekretarz obrad  będzie nadzorował 
prowadzenie protokółu sesji i ustalał  wyniki  jawnego głosowania.

 ad. 3

Sekretarze obrad
- XXXIII sesji Rady radny  Leszek  Gronowicz
poinformował radnych, że protokół z  dnia 9 lutego 2005r.
został przeczytany, sprawdzony i jest zgodny z tokiem postępowania
sesji Rady. Oddaje istotę posiedzenia, wyników głosowań, toku
dyskusji oraz interpelacji  i zapytań. 
Protokół sesji Rady jest do wglądu w biurze Rady codziennie 
w godzinach pracy Urzędu Miasta i Gminy.
Poinformował, że wpisał uwagę do protokółu, iż  przyjęty  przez Radę plan  
pracy Komisji  Rewizyjnej jest niezgodny ze Statutem Gminy, gdyż nie spełnia
wymogów  § 97 Statutu.
Odnotował również, że w dniu 10 lutego br. wystąpił  jako sekretarz obrad sesji
Rady 
wspólnie z radnym  Grzegorzem Owczarzakiem do przewodniczącej Rady
o spowodowanie , aby  Komisja Rewizyjna  poprawiła  swój  plan zgodnie
z przepisami  prawa miejscowego.

Radny  Biały Paweł
- pytał się  przewodniczącej  Rady kiedy  był sporządzony  protokół 
  z ostatniej sesji,   czy był  podpisywany już w dniu 10 lutego br.
Pani  Grażyna Szymkowiak - przewodnicząca Rady  wyjaśniała, że   
  dokładnej  daty  nie pamięta, ale około  dwóch tygodni po sesji Rady.
Radny  Biały  Paweł
 - dlatego  nie rozumie , jak  sekretarz obrad mógł wnieść uwagę 
   do  protokółu  z sesji, która odbyła się 9 lutego już w dniu 10 lutego, 
   kiedy jeszcze nie był  sporządzony protokół .   
Radny Gronowicz Leszek
-  odpowiadając wyjaśniał, że w dniu  10 lutego  br. wystąpił wspólnie 
   z radnym   Grzegorzem  Owczarzakiem  odrębnym pismem do 
   przewodniczącej Rady  i tą  informację odnotował, jako  sekretarz 
   w protokóle sesji Rady. Dodał, że nie rozumie uwag i pytań oraz całej 
   dyskusji radnego  Białego  Pawła.

Żadnych innych uwag i wniosków do Protokółu nie zgłoszono.

 



ad. 4

Przewodnicząca  Rady Miejskiej Gminy 
Pani  Grażyna Szymkowiak  przedstawiła porządek obrad
sesji  Rady, a następnie zapytała  o uwagi i wnioski do ustalonego 
porządku obrad dzisiejszej sesji Rady.
 
Z uwagi  na brak wniosków o  zmianę porządku obrad
Przewodnicząca Rady Grażyna Szymkowiak
poinformowała, że porządek obrad  stanowi podstawę 
do prowadzenia obrad  XXXIII sesji Rady  Miejskiej 
Gminy Skoki. 
 
ad. 5
Do Informacji  z bieżącej  pracy Burmistrza w okresie 
między sesjami Rady i  Sprawozdania z realizacji uchwał  
Rady Miejskiej Gminy  podjętych na  XXXII sesji Rady
- nie zgłoszono uwag i  pytań.

„Informacje”  stanowią kolejno załącznik  nr  1 i  2 do protokółu sesji Rady.

ad. 6

Przewodniczący stałych komisji Rady składali kolejno informacje 
z międzysesyjnej pracy  Komisji Rady:

1.  Pan Grzegorz Owczarzak -   przewodniczący  Komisji 
     z  pracy Komisji Finansów, Rozwoju Gminy  i Komunikacji.

2. Pani  Jolanta Sawińska - przewodnicząca Komisji 
    z  pracy Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Rekreacji.

3. Pan Paweł Biały  -  przewodniczący Komisji 
    z  pracy Komisji  Rewizyjnej.

4. Pan Leszek Gronowicz - delegat Stowarzyszenia Gmin 
    i Powiatów Wielkopolski
      - z pracy  w Komisji Oświaty Stowarzyszenia.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa Grzegorz Matuszak
odbył tylko  jedno  posiedzenie wspólne z Komisją Oświaty

 



o  czym informowała już wcześniej przewodnicząca 
Jolanta Sawińska.

Informacje stanowią kolejno załączniki  od 3- 5 do protokółu  sesji  Rady.

ad. 7

Skarbnik  Gminy Aleksandra Kamińska
omawiając projekt  uchwały wskazała, że Burmistrz Miasta
i Gminy  proponuje wprowadzenie  następujących zmian 
w uchwale budżetowej na rok 2005.

Po stronie DOCHODÓW:
1. w dz. 600 - Transport  i Łączność
ujęto  środki  przekazane przez ARIMR w miesiącu lutym br. 
w ogólnej kwocie 30.331 zł na podstawie umowy nr 20339/734-150215/03
 w ramach programu SAPARD, dotyczące realizowanego w roku ubiegłym
zadania pn. Budowa nawierzchni  drogi  gminnej Potrzanowo - Budziszewice 
II etap.
2. w dz. 710  - Działalność Usługowa
- ujęto ponadplanowe dochody w wysokości 27.956 zł
3. w dz. 801  - Oświata i  Wychowanie
- wprowadzono kwotę 6.889 zł wynikającą z rozliczeń lat ubiegłych,
4. w dz. 851 -  Ochrona Zdrowia
- wprowadzono kwotę 1600 zł wynikającą z ubiegłorocznego rozliczenia 
ośrodka zdrowia.

Po stronie WYDATKÓW:
1. dział 750 - Administracja  publiczna
- zwiększono  planowane wydatki  o kwotę 15.000 zł z przeznaczeniem na zakup
  okien do  budynku  Urzędu.
2. dział 801 - Oświata i  Wychowanie
- zwiększono  o  40.000 zł planowane wydatki na dotację dla Fundacji
  z przeznaczeniem na Przedszkole.
3. dział 851 - Ochrona Zdrowia
-  po rozliczeniu  wpływów za zezwolenia na sprzedaż alkoholu
   i wydatków na realizację Gminnego Programu Profilaktyki za rok ubiegły, 
   zwiększono plan wydatków w tym  zakresie o kwotę 426 zł.
4. dział 900 - Gospodarka  komunalne i ochrona środowiska.
- zwiększono o kwotę 3720 zł planowane wydatki na opłaty związane z ochroną 
  środowiska.

5. dział 921 - Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego.
- zwiększono  planowane wydatki na świetlicę w Rościnnie o kwotę 5500 zł
- ujęto  w plan wydatków na wynagrodzenie  redaktora „Wiadomości  Skockich”
   w kwocie  5760 zł.
6. dział 926 - Kultura fizyczna i  sport
-  zwiększono  o  4000 zł planowane wydatki na utrzymanie stadionu

 



-  zmniejszono  o  15.000 zł planowane środki na dotację związaną z realizacją 
   zadania w zakresie sportu / po rozstrzygnięciu konkursu /.
-  zwiększono o kwotę 9.891 zł planowane wydatki na pozostałą działalność 
    w zakresie sportu.
  
Rada Miejska Gminy
po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady do projektu uchwały
p o d j ę ł a 
(12 głosami za -  jednogłośnie /
Uchwałę nr XXXIII/203/2005
w sprawie  wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej 
na rok  2005 
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr 6 do protokółu sesji Rady.

ad. 8

Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos
omawiając projekt uchwały wskazał, że właściciel działek 
nr 491/2  i  491/4  o łącznej pow. 4,92 ha i działek nr  490 i 491/3 
o łącznej powierzchni 2,89 ha położonych w Potrzanowie wystąpił 
z wnioskiem o opracowanie  miejscowego planu  zagospodarowania 
przestrzennego dla tego  terenu z przeznaczeniem go na cele
zabudowy rekreacji  indywidualnej oraz na cele rolne.
Przedmiotowe działki w Studium uwarunkowań i  kierunków
zagospodarowania przestrzennego Gminy  Skoki zatwierdzonego
uchwała Rady Miejskiej Gminy Skoki nr L/305/98 z dnia 16.06.1998r.
stanowią „tereny rolne preferowane do  przekształceń na rekreacyjno
- sportowe” oraz na cele rolne. Wnioskowane działki położone są 
w sąsiedztwie istniejących terenów zabudowy   letniskowej wsi
Potrzanowo w okolicy parku  i jeziora Włókna.
Zgodnie z ustawą o  samorządzie gminnym do  wyłącznej
właściwości Rady Gminy należy podejmowanie uchwał w sprawie 
opracowywania miejscowych planów zagospodarowania
przestrzennego. Dlatego przedkładam radnym  projekt  uchwały
w powyższej  sprawie. 

Następnie wysłuchano opinii stałych komisji Rady do projektu
uchwały.

W dyskusji  zabrali kolejno głos :

1. Radny Kazimierz  Grzegorzewski
- pytał się Burmistrza, czy  każdy  grunt  rolny  można przekształcić 
  na działki  rekreacyjne ?

 



2. Radny  Jacek  Kasprzyk
- zabierając głos prosił o informację, jakiej bonitacji  jest ten 
  grunt  rolny ?

Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos
- odpowiadając przedmówcom wskazał, że nie ma przeszkód
na wprowadzenie takich  przekształceń. 
W przypadku kiedy nie mamy obowiązującego planu
zagospodarowania przestrzennego musimy brać pod uwagę 
zapisy Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania
przestrzennego gminy Skoki.
Jeśli chodzi o bonitację gleb, to na tej  działce są grunty
kl. Iva,b  oraz kl. V.

3. Radny  Leszek  Gronowicz
- wskazał radnym Rady,  że w uzasadnieniu Burmistrza do  projektu  
  uchwały jest zapis o treści „podjęcie niniejszej  uchwały należy  
  uznać za zasadne” - dlatego proponuje przystąpić do głosowania.

Rada Miejska Gminy
p o d j ę ł a 
(7  głosami za , 2 głosami  przeciwnymi  i  3  głosami  wstrzymującymi  się )
Uchwałę nr XXXIII /204/ 2005
w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Skoki we wsi
Potrzanowo.
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr  7  protokółu  sesji  Rady.

ad. 9

Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos
omawiając projekt uchwały wskazał, że występujemy  do  Rady  
o wyrażenie zgody  na przystąpienie do  sporządzenia zmiany
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania
przestrzennego gminy  Skoki zatwierdzonego  uchwałą Rady
Miejskiej  Gminy  Skoki nr L/305/98 z dnia 16.06.1998r.
Przedmiotem  zmiany  Studium jest uaktualnienie jego  treści 
w zakresie potrzeb społeczno - gospodarczych, które umożliwi
sporządzenie miejscowych planów zagospodarowania
przestrzennego zgodnie z potrzebami. Granice obszaru objętego
zmianą  Studium
znajdują się na terenie otuliny Parku  Krajobrazowego Puszcza
Zielonka i zostały określone w załączniku  do uchwały.
Dokonanie zmiany oznaczenia tego terenu w Studium i następnie 

 



w planie zagospodarowania  przestrzennego jest podstawowym
warunkiem zezwalającym Agencji Nieruchomości Rolnych na
przekazanie tego gruntu  Gminie. Zmiana studium pozwoli na
wykonanie dla tego terenu planu  miejscowego określającego bliżej
jego  przeznaczenie. Teren ten ze względu na walory  turystyczne 
- otulina  Puszczy  Zielonki  wykorzystywany będzie przez Gminę 
na cele turystyczne i rekreacyjne.

Następnie wysłuchano opinii stałych komisji Rady 
do projektu uchwały.

Rada Miejska Gminy
p o d j ę ł a 
(11 głosami za i  1  głosem  wstrzymującym się )
Uchwałę nr XXXIII/205/2005
w sprawie  przystąpienia do  sporządzenia zmiany  Studium
uwarunkowań i kierunków  zagospodarowania przestrzennego
gminy  Skoki - dot. części  działki nr 50  w Powłowie Skockim.
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr  8 protokółu  sesji  Rady.

ad. 10

Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos 
omawiając projekt uchwały wskazał, że projekt uchwały 
przedkładam na prośbę wnioskodawcy. Prośba dotyczy 
przekwalifikowania gruntu  rolnego tj. działki nr 294 
o pow. 5.08 ha  we wsi Pawłowo Skockie na  cele rekreacyjne
Procedura administracyjna jest taka sama jak w poprzednio 
podjętej  uchwale.

Rada Miejska Gminy
po wysłuchaniu opinii stałych  komisji Rady
p o d j ę ł a 
(  11 głosami za i 1 głosem  wstrzymującym się)
Uchwałę nr XXXIII/ 206/2005
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego
gminy  Skoki - dot. działki nr 294 w Pawłowie Skockim.
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr  9  do protokółu sesji Rady.

ad. 11

 



Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos 
omawiając projekt uchwały wskazał, że projekt przedkłada
Radzie  na prośbę wnioskodawcy. Prośba dotyczy
przekwalifikowania gruntu  rolnego  tj. działek nr 139/3,140/2 
i 140/3 o łącznej powierzchni 12,07 ha  we wsi Niedźwiedziny 
na cele zabudowy mieszkaniowej o  charakterze rezydencjonalnym 
o powierzchni działek powyżej  2000 m2.
Procedura jest taka sama jak  w poprzednio podjętych uchwałach.

W dyskusji  głos zabrał :
radny  Kazimierz Grzegorzewski
prosząc Burmistrza o udzielenie  odpowiedzi, czy ten teren jest
uzbrojony, jeśli nie to kto będzie ponosił koszty  takiego uzbrojenia ?

Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos
wskazał, że koszty  uzbrojenia ponosić będzie właściciel.
Chociaż częściowo teren jest już uzbrojony w wodę i w pobliżu
jest  dostęp do  energii elektrycznej.

Rada Miejska Gminy
po wysłuchaniu opinii stałych  komisji Rady
p o d j ę ł a 
(  11 głosami za i 1 głosem  wstrzymującym się)
Uchwałę nr XXXIII/ 207/2005
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego
gminy  Skoki - dot. działek nr 139/3, 140/2 i 140/3 
w Niedźwiedzinach.
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr 10 do protokółu sesji Rady.
ad. 12

Z upoważnienia Burmistrza Miasta i Gminy
Kierownik Referatu  Oświaty Alicja Wołkow
omówiła szczegółowo  projekt  uchwały  wskazując, że zmiana
ustawy  o  systemie oświaty oraz ustawy o podatku dochodowym od
osób fizycznych zobowiązała rady gmin do  uchwalenia regulaminu
udzielania  pomocy  materialnej o  charakterze socjalnym dla
uczniów zamieszkałych na terenie gminy, określającego sposób
ustalania wysokości stypendium szkolnego, formy, trybu i sposobu
jego  udzielania oraz trybu  i  sposobu udzielania zasiłku  szkolnego
w zależności od zdarzenia losowego.
Dlatego  przygotowany projekt  przedkładamy  radnym Rady.

 



Rada Miejska Gminy
wysłuchała  opinii stałych komisji Rady.

W dyskusji  głos zabrali :
1. radny  Biały Paweł
- pytał się radcy  prawnego, czy podjęte wnioski  przez Komisje
są zgodne z przepisami  prawa i nie kolidują z projektem uchwały ?
Radca prawny  Urzędu  M.Nowakowska
- podjęte wnioski nie kolidują z projektem  uchwały. Chociaż nie powinniśmy 
w projekcie uchwały zapisywać konkretnych  kwot, bo lepiej jest  stosować 
zapisy procentowe, gdyż w chwili  zmiany ustawy - co często ma miejsce,   
w przypadku konkretnej kwoty zachodzi potrzeba zmiany uchwały .
2. radny  Bogunia Przemysław
- w jaki sposób są  wyliczane dochody  z gospodarstwa rolnego?
Kiedy  z wnioskiem występować  będzie rodzic, a kiedy  uczeń ?
Czy placówki oświatowe opracowują już regulaminy  na podstawie, 
których będą udzielali  stypendia naukowe,sportowe, artystyczne itp.?
Kierownik Referatu Alicja Wołkow
- zgodnie z ustawą o pomocy  społecznej  dochód z gospodarstwa rolnego 
jest  wyliczany w taki sposób już od 15 lat i nigdy nie było z tym  problemów.
Z wnioskiem  występuje rodzic do czasu pełnoletności ucznia, z chwilą
ukończenia 18 lat przez ucznia wtedy  występuje sam uczeń.
Jeśli chodzi  o regulaminy  opracowywane przez szkoły - to  oświadczyła,
że na dzień dzisiejszy nic mi nie wiadomo.
3. radny  Gronowicz Leszek
- w projekcie uchwały nie ma terminów, do kiedy  można składać wnioski.
Pytał również kto będzie decydował o  formie świadczenia ?
Radca prawny  Urzędu  M.Nowakowska
- o  formie świadczenia decyduje ten kto wyda decyzję.
Terminy  są określone w ustawie
- na pierwsze półrocze do  31 stycznia , a na drugie półrocze do 30 czerwca.
Ustawodawca w związku  z późnym  wprowadzeniem  ustawy w życie wprowadził
termin przejściowy   i dał samorządom możliwość wydłużenia terminu na
pierwsze półrocze br.
4. radny  Modlibowski Jarosław
kierował pytanie do  Burmistrza, jakie będzie źródło finansowania,
jak Burmistrz będzie realizował podjętą uchwałę ?
Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos
- odpowiadając mówił, że jest to  najciekawsze pytanie - dostaliśmy
pismo z Ministerstwa, że przyznano nam 34 tys zł na cały  rok. Obecnie jest
złożonych około 430 wniosków. Zdajemy  sobie sprawę, że będzie potrzeba
dofinansowania tego  zadania ze środków własnych, ale najpierw musimy
dokonać analizy  wniosków i  dopiero  wtedy będziemy się zastanawiali 
- co  dalej.
radny Biały Paweł 
- kierował zapytanie do Pani  Skarbnik , czy są możliwości wprowadzenia 
zmian  w budżecie ?
Skarbnik Gminy  A.Kamińska
- w dzisiejszej  uchwale nie wprowadziliśmy zmian  budżetu  związanych 
z tą uchwałą -  bo otrzymaliśmy  tylko pismo , a środki nie są jeszcze
nam przekazane. Jeśli chodzi o  zmiany  budżetowe - to będziemy  szukali

 



takich możliwości w razie potrzeby - na razie musimy  poczekać na konkretne
potrzeby  wyliczone przez odpowiedzialne służby Urzędu.

Przewodnicząca poddała pod głosowanie kolejno  wnioski 
wspólnych Komisji tj. Oświaty i  Rolnictwa, i  tak  wniosek:

1. aby § 2 Regulaminu otrzymał  nowe brzmienie.
                 zamiast odniesienia do  art. 90b  ust. 3 i 4  ustawy  

       o systemie oświaty wymienić kolejno uczniom jakich  szkół  
         stypendia będą przyznawane.
         / 11 głosy za i  1 głos wstrzymujący się/

2. aby w § 3 pkt. 4 wpisać konkretne kwoty
                             zamiast  określenia  procentowego.

          / 9 głosów za , 2 głosy  przeciwne i 1 głos  wstrzymujący  się/

3. aby  w § 12 dopisać zdanie o brzmieniu:
                       „ Wysokość zasiłku  szkolnego nie może przekroczyć 
                         jednorazowo  kwoty  280  zł”.

             / 4 głosy za , 2 głosy  przeciwne i  6 głosów wstrzymujących  się/
Ponadto  w § 10 poprawiono  błąd w zapisie słowo stypendium
zastąpiono  słowem „zasiłek”.
/12 głosów za/

Rada Miejska Gminy
p o d j ę ł a 
z uwzględnieniem przegłosowanych wniosków
( 12 głosami  za - nieobecny  podczas głosowania  radny  Matuszak Grzegorz/
Uchwałę nr  XXXIII/208/2005
w sprawie  regulaminu udzielania pomocy materialnej dla
uczniów.
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr 11 do  protokółu sesji Rady.

Radny Paweł Biały
zgłosił formalny  wniosek  o  ogłoszenie 10 minutowej przerwy.

Przewodnicząca Rady  Grażyna Szymkowiak
poddała wniosek pod głosowanie i  w wyniku  głosowania 
/11 głosów za i  1 głos wstrzymujący /
ogłosiła 10 minutową przerwę w obradach sesji Rady.

Po przerwie Przewodnicząca Rady  Grażyna Szymkowiak 
obrady sesji  wznowiła przystępując do omawiania kolejnego  

 



punktu porządku  obrad.

ad. 13

Z upoważnienia Burmistrza Miasta i Gminy
Kierownik Zakładu Wodociągu  i  Kanalizacji
omawiając projekt  uchwały wskazał, że na podstawie art. 24 
ust. 2 i 4 ustawy  z dnia 7  czerwca 2001r. o zbiorowym zaopatrzeniu
w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków  / Dz.U.nr 72 poz. 747/
zwanej dalej ustawą Zakład Wodociągów i kanalizacji w Skokach
złożył wniosek o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia  
w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków wraz ze szczegółową
kalkulacją cen i  stawek.
Wniosek taryfowy Zakład  przygotował w oparciu o zasady określone
w art. 20-23 ustawy o zbiorowym  zaopatrzeniu w wodę i  zbiorowym
odprowadzaniu ścieków oraz  Rozporządzenia  Ministra
Infrastruktury z dnia 12.03.2002r. w sprawie określenia taryf, wzoru
wniosku o zatwierdzenie taryf oraz warunków rozliczeń za zbiorowe
zaopatrzenie w wodę i  zbiorowe odprowadzanie ścieków 
/Dz.U. nr 26 poz.257/.
Zgodnie z art. 24 ust. 1 ustawy  o zbiorowym  zaopatrzeniu w wodę
i zbiorowym odprowadzania ścieków taryfy podlegają zatwierdzeniu
w drodze uchwały Rady.
Dlatego wniosek wraz z kalkulacją cen przekazałem  przewodniczącej
Rady celem wprowadzenia problemu  pod obrady  sesji Rady.

Po wysłuchaniu opinii stałych Komisji do projektu  uchwały
z uwagi na brak  dyskusji
Przewodnicząca Rady Grażyna Szymkowiak
poddała po  głosowanie projekt  uchwały w powyższej  sprawie.

W wyniku głosowania
Rada Miejska Gminy 
nie  p o d j ę ł a 
( 0 głosów za, 7 głosów przeciwnych i  4 głosy  wstrzymujące się  - nieobecny 
podczas głosowania radny  Matuszak Grzegorz )
Uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia
w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na okres od 1 maja
2005 r. do  dnia 30 kwietnia 2005r.

ad. 14

Burmistrz Miasta i Gminy Tadeusz Kłos
omawiając projekt uchwały wskazał , że dotychczasowy reprezentant
Gminy Skoki Pan  Edmund Lubawy z dnia 1.01.2005r. przeszedł 

 



na emeryturę, w związku z czym zachodzi  konieczność wyznaczenia
innej osoby na reprezentanta Gminy  w Stowarzyszeniu.
Stwierdzając, że za organizację pracy  Urzędu , podnoszenie
kwalifikacji pracowników poprzez szkolenia i publikacje odpowiada
sekretarz Gminy uznałem, aby  reprezentantem była Pani Blanka
Gaździak obecnie pełniąca funkcję sekretarza Gminy.
 
Następnie wysłuchano opinii stałych komisji Rady 
do projektu uchwały.

Rada Miejska Gminy
p o d j ę ł a 
(11  głosami za - nieobecny podczas głosowania radny  Matuszak Grzegorz )
Uchwałę nr XXXIII /209/2005
w sprawie  wyboru reprezentanta gminy w „Wielkopolskim
Ośrodku Kształcenia i  Studiów Samorządowych  w Poznaniu”.
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr 12 do protokółu  sesji  Rady.

ad. 15

Przewodnicząca Rady  Grażyna Szymkowiak
poprosiła przewodniczącego  Komisji Rewizyjnej 
radnego  Pawła Białego
o przedstawienie i omówienie  projektu  uchwały.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Biały
omawiając projekt uchwały wskazał, że  podczas ostatniej sesji
Rady  zwrócono uwagę, iż plan pracy  Komisji  Rewizyjnej  nie
spełnia wymogów  Statutu.
Komisja przyjęła tą uwagę za słuszną i  na jednym  z pierwszych
posiedzeń opracowała nowy projekt planu  pracy Komisji, który
odpowiada zapisom  § 97 Statutu.

Następnie wysłuchano opinii  stałych komisji Rady
do projektu  uchwały.

 W dyskusji głos zabrali:
1. radny Gronowicz Leszek
    - cieszy się, że Komisja Rewizyjna naprawiła swój błąd, 
   ale nie rozumie dlaczego ta uchwała nie ma uzasadnienia, 
   jak inne uchwały.
2. radny  Biały Paweł

 



    - wskazał, że chce być grzeczny  i  nie polemizować z radnym
   - bo  jest po  spowiedzi  wielkanocnej. Uzasadnieniem do zmiany 
   podjętej wcześniej przez Radę  uchwały jest  pismo radnych. 
   Poprzednia uchwała o zatwierdzeniu planów pracy Komisji również
   nie posiadała uzasadnienia, tylko załącznikami są plany pracy.

Rada Miejska Gminy
p o d j ę ł a 
(11  głosami za - nieobecny podczas głosowania radny  Matuszak Grzegorz )
Uchwałę nr XXXIII /210/2005
w sprawie  zmiany  załącznika nr 1 do „Uchwały nr XXXII/199/05
w sprawie zatwierdzenia planów pracy  Komisji  Rady Miejskiej
Gminy  na 2005r.”.
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr 13 do protokółu  sesji  Rady.

 
ad. 16

Burmistrz Miasta i Gminy Tadeusz Kłos
omawiając projekt  uchwały  wskazał, ze nieruchomości  gruntowe
obejmujące działki nr 17/15 o pow. 0,4340 ha oraz nr 17/52 
o pow.0.0242 ha położone w Sławicy na terenie zlikwidowanego
POD „Zacisze”. W rezultacie geodezyjnego podziału  terenów 
POD „Zacisze” wydzielono odrębną działkę pod drogami
wewnętrznymi o  numerze geodezyjnym 17/15 oraz działkę związaną
z ujęciem wody oznaczoną numerem geodezyjnym  17/52.
Nabyciem  w/w nieruchomości  zainteresowani są posiadacze działek
na terenie byłego POD „ Zacisze”, którzy  złożyli  stosowny  wniosek.
Ponieważ gospodarowanie mieniem komunalnym należy  do
wyłącznej właściwości Rady przedkładam projekt w powyższej
sprawie projekt uchwały.

Rada Miejska Gminy  wysłuchała opinii stałych  Komisji  Rady.

Radny  Modlibowski Jarosław
- zapytał się Burmistrza, czy w przypadku gdy sprzedamy te drogi,
wnioskodawcy  staną się właścicielami - to oni jako właściciele będą
zobowiązani  do utrzymania tych dróg, a nie Gmina ?

 



Burmistrz  - odpowiedział, że zawsze właściciel jest  zobowiązany
do utrzymania dróg i w przypadku nabycia będą odpowiadać za
utrzymanie.

Rada Miejska Gminy
p o d j ę ł a 
(11  głosami za - nieobecny podczas głosowania radny  Matuszak Grzegorz )
Uchwałę nr XXXIII /211/2005
w sprawie  zbycia nieruchomości gruntowych położonych  w
Sławicy na terenie zlikwidowanego POD „Zacisze”.
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr 14 do protokółu  sesji  Rady.

ad. 17

Interpelacje radnych

 1. radny  Grzegorz Owczarzak
     odczytał w imieniu  Kluby  Radnych „Zgoda i  Współpraca”
     skierowane do  przewodniczącej  Rady  Grażyny Szymkowiak
     /stanowi załącznik  do  Protokółu sesji  Rady /.

Treść pisma Klubu  Radnych  „Zgoda i  Współpraca”
„Klub Radnych  „Zgoda i  Współpraca” prosi o  wyjaśnienie  dlaczego  Statut
Miasta i Gminy  będący przecież zbiorem przepisów prawa gminnego jest  przez
Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej łamany. Zgodnie z zapisem paragrafu 98
Statutu  Komisja winna przedłożyć Radzie do  15 marca  sprawozdanie z
działalności za rok  poprzedni. Do  dziś tj. do 30 marca sprawozdanie za 2004r.
do  radnych  nie dotarło. Przypominamy, że nie jest to pierwszy  przypadek
łamania Statutu przez Komisję Rewizyjną. Na poprzedniej  sesji  RM Komisja 
ta pogwałciła zapis par grafu  97 Statutu  dotyczący   planów pracy. 
Czy  oznacza to, że ta najważniejsza komisja  Rady  dworuje sobie z zapisów
Statutu ? Bo  wykluczyć należy chyba diagnozę, że go  nie zna - wszak
prowadzona jest przez najbardziej  doświadczonego  radnego - p. Pawła Białego.
W związku  z tym prosimy panią przewodniczącą Rady, aby przestała biernie
przyglądać się takim  sytuacjom     i podjęła kroki w celu  wyjaśnienia
zaistniałego przypadku i  wyciągnięcia konsekwencji”.

Przewodnicząca Rady Grażyna Szymkowiak

 



-  oświadczyła, że przyjmuje treść pisma do  wiadomości,ale w tej
Radzie stosowana jest praktyka, że na każdej  sesji Rady wszystkie
Komisje stałe składają na bieżąco  informacje z pracy  Komisji 
i chyba tylko dlatego komisja pominęła ten obowiązek  statutowy.

 2. radny  Jarosław Modlibowski
- mówił, że bardzo  dużo  wyborców skarży się na sposób
sprzątania miasta.
Między innymi  skargi  dot. tego, że piasek z solą wywożony jest  
na plac przy targowisku, a nawet do  rzeki.
Dlatego prosił  Burmistrza o  złożenie na piśmie wyjaśnienia

- czy  w specyfikacji  przetargowej jest wskazane Firmie sprzątającej 
   miejsce   wywozu  i  składowania zebranych śmieci, piasku?
- czy jest określony  ostateczny  termin pozimowego  sprzątania  ?

Przewodnicząca Rady  Grażyna Szymkowiak
poparła wystąpienie przedmówcy wskazując, że do niej
również napływają uwagi  i spostrzeżenia nt. niewłaściwego
sprzątanie miasta.
Mieszkańcy informowali mnie, że nie wszystkie kubły są opróżniane
ze śmieci, mają dowody / w formie zdjęcia fotograficznego /na fakt
wysypywania zebranego piasku z solą do rzeki.
Również do mnie zwrócono się z pytaniem - dlaczego skrzynie 
od piasku z solą zostały składowane na placu przy Urzędzie i
Bibliotece, gdzie obok są również mieszkania prywatne ?
Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos
odpowiadając wyjaśniał, że 
- ostatcznym terminem pozimowego sprzątania jest dzień 
  15 kwietnia,
- w specyfikacji nie ma określonego miejsca składowania 
  śmieci, ale to  jeszcze sprawdzi.
- jeśli chodzi  o skrzynie od piasku z solą - przekazałem,
  że po naprawie zostaną przewiezione w inne miejsce 
  - dokładnie w terminie 1 miesiąca.
Jeśli chodzi  o niezadowolenie mieszkańców ze sprzątania miasta ,
czy wsypywania piasku z solą na plac przy  targowisku i do rzeki 
- to takich  sygnałów nie zgłaszano do Urzędu.
Dodał, że jeśli tak było, to na pewno takie działanie  jest naganne 
i nie może mieć miejsca. Prawdą  jest, że nie powinniśmy  sprzątać
chodników - bo  to obowiązek  właścicieli nieruchomości.
Prosił, aby poczekać z ostateczną oceną do  zakończenia sprzątania
pozimowego - tj. do  15 kwietnia br.

 



 4. radny  Grzegorz Owczarzak
zabierając głos mówił, że nie spotkał się na razie z krytycznymi
uwagami  w temacie sprzątania miasta. Natomiast jeśli, to  co
przedmówcy  mówili  jest  faktem - to  trzeba sprawdzić i nie można
pozwolić, aby  w ten sposób postępowała firma, która wygrała
przetarg na sprzątanie.
Osobiście przychyla się do  słów Burmistrza i  uważa, że trzeba
poczekać z ostateczną oceną do  15 kwietnia br.

     radny  Jacek  Kasprzyk
- wskazał, że jeśli nie ma co zrobić z piaskiem - to prosi o
przywiezienie go  do  Pawłowa Skockiego i  tam na drogi gruntowe
wysypać. Zapewniał, że drogi  te mogą przyjąć każdą ilość.

 5. radny  Przemysław Bogunia
kierował zapytanie do  Burmistrza - czy w celu  likwidacji  bezrobocia
w Gminie Skoki w porozumieniu z Powiatowym Urzędem Pracy
przewiduje miejsca pracy  dla stażystów, pracowników
interwencyjnych ? Jeśli tak - to  ilu  bezrobotnych planuje przyjąć 
Burmistrz do pracy  w celu  złagodzenia skutków bezrobocia ?
Burmistrz Miasta i Gminy Tadeusz Kłos
odpowiadając  wyjaśniał, że mamy już podpisane porozumienie z
Powiatowym Urzędem Pracy , i tak  przyjmiemy :
- 6  absolwentów  w ramach stażu pracy,
- 6  bezrobotnych  w ramach Programu „ROWY”,
- 2  bezrobotnych od  6 kwietnia  jako pracowników interwencyjnych
      / murarz i  malarz/.
Ponadto  przyjmujemy wszystkich praktykantów chcących na terenie
Gminy  Skoki  odbyć praktyki  zawodowe.

6. radny  Grzegorz Owczarzak
- kierował zapytanie do Burmistrza, czy Gmina Skoki  przystąpiła
do programu  „Przejrzysta gmina” zainicjowanego przez „Gazetę
Wyborczą” przy  wsparciu kilku  fundacji i  Banku  Światowego ?
Patronat zapewniły też Program I Polskiego  Radia   TVN 3 Poznań.
W największym  skrócie chodzi o  to , aby  samorząd był przejrzysty,
aby  jego  działalność nie stanowiła tajemnicy dla mieszkańców.
O ile wiadomo ze środków masowych  do programu przystąpiło wiele
samorządów z całej  Polski. 

    Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos 
- odpowiadając mówił, że urzędnik powinien być fachowy, sumienny.

 



Do tego programu  Gmina nie przystąpiła - bo  jest to program
kierowany do dużych gmin. Małe gminy  nie mają szans.
Ponadto  realizacja takiego programu  też musi mieć zapewnione
dodatkowe środki, jeśli będą takie sygnały  o potrzebie wdrażania
takiego programu - to nie ma przeszkód.  Na razie przypatrujemy się,
jak sobie z tym  radzą samorządy, które do programu  przystąpiły.
Z najbliższej okolicy zaczęto realizować program w Murowanej
Goślinie i  chyba w Starostwie Powiatowym  w Wągrowcu.
Po  wymianie zdań z radnym  Owczarzakiem  zapewniał, że jutro 
ma planowane spotkanie z Burmistrzem  Murowanej  Gośliny
i bardziej  wnikliwie zainteresuje się tym zagadnieniem, o czym
poinformuje  w najbliższym  czasie.

ad. 18

W wolnych  głosach i  wnioskach:

1. radny Leszek  Gronowicz
- odczytał treść oświadczenia, które cytuje poniżej 
  i  prosił , aby stanowiło  załącznik do  protokółu sesji  Rady .

                                                                Skoki, dnia  30 marca 2005r.
O ś w i a d c z e n i e 

       W dniu  16 marca br. na terenie Urzędu Miasta i Gminy  
w Skokach były kolportowane ulotki oczerniające mnie jako
radnego i obywatela.
       Na uwagę zasługuje fakt, że w tym  dniu odbywało się
posiedzenie Komisji  Rewizyjnej.
       Sprawca tego niegodnego czynu czuje się bezkarny, bo jest
anonimowy. Ale jedno jest pewne. Jest to  człowiek  bez twarzy,
kierujący się nienawiścią, nie mający odwagi stanąć prosto w oczy
i dyskutować.
       Oświadczam, że nie dam się zastraszyć nikomu pomówieniami,
anonimymi czy groźbami. Nadal  będę demaskował kłamstwo 
i  nieuczciwość w życiu publicznym.
       Oświadczam  również, że nie prowadzę wojny z Fundacją
„Pomoc Dzieciom  Wiejskim w Bliżycach”.
        Histeryczny atak na mnie V-ce Prezesów  tej  Fundacji 
p. W.Dudka i p.G.Matuszaka rozpoczął się,  gdy na sesji Rady 

 



w dniu  9 lutego br. zapytałem się czy Fundacja rozlicza się ze
środków publicznych, jakie otrzymuje z budżetu państwa na
prowadzenie szkół.
Powstaje następne pytanie - co  Zarząd Fundacji ma do ukrycia, 
że do  dnia dzisiejszego nie podał do publicznej  wiadomości
sprawozdania finansowego i  merytorycznego za rok ubiegły 
do czego jest zobowiązany przepisami prawa.

Radny Rady Miejskiej 
Gminy Skoki
/- / Leszek  Gronowicz

radny Przemysław Bogunia
- prosił, aby radny  Gronowicz nie wprowadzał w błąd obecnych 
i  sugerował, że to jako Komisja Rewizyjna ma coś wspólnego  
z anonimem, który  dotyczy  Pana osoby, a znalazł go pan w
Urzędzie. 
Rozumiem, że ma Pan prawo czuć się rozgoryczony, ale zapewniam
że po Komisji wspólnie z Burmistrzem  opuszczałem jako ostatni
z członków Komisji  Rewizyjnej Urząd i żadnych  ulotek  w Urzędzie
nie widzieliśmy  - więc proszę nie insuować, że Komisja Rewizyjna
ma z anonimową ulotką jakiś związek.
radny Gronowicz Leszek
     - odpowiadając przedmówcy mówił,, że w oświadczeniu nie
posądza nikogo , ale stwierdza fakt -  bo przed  spotkaniem  Klubu
Radnych  odbywało  się posiedzenie Komisji Rewizyjnej.

2. Pan Kasprzyk Grzegorz  - mieszkaniec miasta Skoki
kierował zapytanie do  Burmistrza  - na jednej  z sesji  Rady
Burmistrz zapewniał, że w 2006r. rozpocznie się gazyfikacja miasta
Skoki - dlatego pytam  się co z tym gazem ?
Dlaczego nie ma opracowanego  wieloletniego programu inwestycji
dla Gminy  Skoki. Taki program określałby  dokładnie rok, w którym
dane zadania byłyby  realizowane. A nie jak  obecnie decydują
Ci  - co są blisko  władzy. Jeśli jest gospodarka  planowana 
- to nie ma korupcji.

    Burmistrz Miasta i Gminy Tadeusz Kłos
odpowiadając wyjaśniał, że sprawa gazyfikacji jest sprawom złożoną.
Aby  do niej przystąpić, musimy  mieć rzeczywiste rozpoznanie
ilu mieszkańców jest skłonnych korzystać z tego  gazu. 
Więc w najbliższym  czasie w formie ankiety dokonamy sondażu
wśród mieszkańców.

 



Jeśli większość mieszkańców opowie się za gazyfikacją 
- wtedy będziemy musieli  wspólnie dokonać  trudnego wyboru  
i  z niektórych inwestycji zapisanych w budżecie na 2005r.
zrezygnować, szczególnie drogowych.
Ponadto jesteśmy  finansowo  również związani z wcześniejszymi
umowami dot. współfinansowania przedsięwzięcia realizowanego
przez Międzygminny Związek  „Puszcza Zielonka”.
Burmistrz dodał,że jeśli chciałby  Pan szczegółowych informacji 
 - to zapraszam do  Urzędu i  udzielimy  Panu wszelkich informacji  
i odpowiedzi na  wszystkie wątpliwości i zapytania. 
 

 ad. 19

Ze względu na wyczerpanie dziennego porządku  
obrad  sesji i  dyskusji Przewodnicząca  Rady Miejskiej 
Gminy Grażyna Szymkowiak  obrady XXXIII sesji Rady Miejskiej 
Gminy  w Skokach  zamknęła  o godz.1815 .                                        
                                 

Przewodnicząca  Rady
                                                      Miejskiej Gminy w Skokach
                                                      (Grażyna Szymkowiak)

Sekretarz obrad
(Kazimierz Grzegorzewski)

 



 


